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PROTOKÓŁ NR XXVI/16 SESJI RADY GMINY REŃSKA WIEŚ  

W DNIU 29 GRUDNIA 2016 ROKU 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie oraz stwierdzenie prawomocności obrad sesji Rady Gminy Reńska Wieś. 

2. Informacja z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Reńska Wieś. 

3. Informacja z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Gminy. 

4. Informacja z działalności międzysesyjnej Komisji Stałych Rady Gminy. 

5. Głosowanie nad projektami uchwał: 

- w sprawie zmiany budżetu gminy Reńska Wieś na rok 2016, 

- w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej gminy Reńska Wieś, 

- w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na terenie Gminy Reńska Wieś na 2017 rok, 

- w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2017 rok 

dla Gminy Reńska Wieś, 

- w sprawie zmiany uchwały własnej Nr XIV/85/15 z dnia 28 grudnia 2015 r. w sprawie 

ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Reńska Wieś dla 

szkół niepublicznych posiadających uprawnienia szkół publicznych oraz trybu i 

zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania, 

- w sprawie zapewnienia wspólnej obsługi administracyjnej, finansowo-księgowej i 

organizacyjnej dla szkół i przedszkoli, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Reńska Wieś, 

-  w sprawie dalszego wydzierżawienia działek stanowiących własność Gminy Reńska 

Wieś, 

- w sprawie zmiany uchwały nr XVIII/110/16 Rady Gminy Reńska Wieś z dnia 27 

kwietnia 2016 r. w sprawie określenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i 

opieki oraz wysokości stawki opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w 

publicznych przedszkolach prowadzonych przez Gminę Reńska Wieś, 

- w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Reńska Wieś. 

6. Uchwalenie budżetu Gminy na 2017 rok.  

- Przedstawienie uchwał Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczących projektu 

budżetu Gminy na 2017 rok, 

- Dyskusja, 

- Podjęcie uchwał:  

- w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Reńska Wieś na rok 2017, 

- w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Reńska Wieś. 

7. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

8. Zapytania i interpelacje. 

9. Zamknięcie obrad. 

 

Obecnych 12 radnych ze statutowego składu 15 radnych. Nieobecni radni: Bolesław Ardeli, 

Ewelina Barteczko, Jan Tomanek. 

Ad. 1 Otwarcia XXVI sesji Rady Gminy Reńska Wieś dokonał Przewodniczący Rady 

Gminy Reńska Wieś- K. Flegel, który powitał wszystkich obecnych. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zwrócił się z zapytaniem o zmianę porządku obrad. 

Wójt- M. Wojciechowski wnioskował o wprowadzenie projektu uchwały w sprawie zmiany 
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uchwały nr XVIII/110/16 Rady Gminy Reńska Wieś z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie 

określenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości stawki opłat 

za korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach prowadzonych 

przez Gminę Reńska Wieś. 

Z-ca Wójta- J. Domek poinformował, iż w wyniku podjęcia uchwały dzieci 6-letnie nie 

będą płacić od 1 stycznia czesnego za pobyt w przedszkolu. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zarządził głosowanie w sprawie zmiany porządku 

obrad. Do głosowania przystąpiło 12 radnych. W głosowaniu radni jednogłośnie 

opowiedzieli się za zmianą porządku obrad (12 głosów „za”). 

Ad. 2 Wójt- M. Wojciechowski przedstawił sprawozdanie z pracy Wójta Gminy Reńska 

Wieś za okres od 1 do 29 grudnia 2016r. stanowiące załącznik do protokołu.  

Ponadto Wójt- M. Wojciechowski poinformował, iż: 

Wysłał pismo do Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi w sprawie przejęcia szkoły w 

Komornie i więcej pisał nie będzie. Zwróciła się Izba Rolnicza z prośbą, żeby jeszcze raz 

ponowić wniosek o przejęcie szkoły przez ministerstwo, choć już dwa razy odpowiedź była 

negatywna. Powołując się na rozmowę prezesa Izby Rolniczej z Ministrem Rolnictwa 

wysłałem to pismo. Z informacji Prezesa Izby Rolniczej wynika, że podobno 12 będzie 

spotkanie w Warszawie, gdzie będą na ten temat rozmawiać. Ustawowy warunek nie jest 

spełniony i nie będzie spełniony, w związku z tym decyzja pozytywna ze strony 

ministerstwa będzie bardzo trudna. Jeżeli będzie pozytywna to będzie niezgodna z 

obowiązującą ustawą, w związku z tym nie wiadomo, czy ministerstwo zdecyduje się na 

wydanie decyzji niezgodnej z ustawą. 

Radio Doxa ma propozycję zawarcia umowy na rok 2017, przy czym podniesiono cenę o 

100 zł na miesiąc, z 200 zł na 300 zł, plus podatek VAT. Wójt uważa, że jest to w stosunku 

do umowy z Radiem Park, drogo. Umowa z Radiem Park jest na 400 zł plus VAT, a 

informacji o gminie Radio Park przekazuje o wiele więcej niż Radio Doxa. 300 zł jest 

niewspółmiernie dużo. Jeśli radni nie wyraża innej woli, Wójt nie podpisze kolejnej umowy. 

Umowy podpisuje się na rok.  

Radna- B. Wiśniewska: Oprócz wysokości, pytanie, kto tego słucha. Wszyscy chyba 

słuchamy Radia Park. 

Wójt- M. Wojciechowski: Większość słucha Radia Park. Były tutaj, osoby, które 

twierdziły, że słuchają Radia Doxa. 

Radny- J. Domin: Można porównać Radio Park i Radio Doxa. Radio Park jest stronnicze. 

Podam jeden taki program o funduszach sołeckich, pan był i pozostali trzej Wójtowie. Jak 
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można było rozmawiać o funduszach sołeckich nie zapraszając ani jednego sołtysa. Ta 

rozmowa, która tam była, była bardzo stronnicza i krzywdząca sołtysów. Pan się 

wypowiedział wtenczas, że pan by najlepiej wszystko, wszystkim zabrał. Inni byli skłonni 

do współpracy. Wtedy się zdarzyło, że słuchałem to. Wypowiedzi które były w Radiu Doxa 

odnośnie reformy oświaty uważam, były lepsze, zdecydowanie lepiej, fachowo 

przygotowane, lepiej przygotowane pytania dla wójtów, burmistrzów i to jest ta różnica w 

cenie.  

Wójt- M. Wojciechowski: Panie Domin, niech mi pan nie wmawia rzeczy, których nie 

mówiłem bo ja nie mówiłem, że najchętniej bym zabrał. Mówiłem, że mam głosy od 

sołtysów, którzy już mówią, że funduszy sołeckich za bardzo nie wiedzą na co wydawać, 

tak powiedziałem, a nie powiedziałem, że najchętniej bym wszystkim zabrał, to nie jest 

prawdą. A takie głosy miałem. 

Ad. 3 Sprawozdanie z pracy Przewodniczącego Rady Gminy- K. Flegel w okresie od 1 do 

29 grudnia 2016r.  

19 grudnia- wspólne posiedzenie Komisji Stałych Rady Gminy Reńska Wieś 

W poczcie wpłynęły: 

14 grudnia z Uniwersytetu Opolskiego ponawiająca prośba o dokonanie wpłaty na wydział 

lekarski. Podano podstawę prawną na podstawie, której możemy takiej wpłaty dokonać. Z 

tego co wiadomo to gminy z naszego powiatu na razie nie wpłaciła żadna gmina. Wpłaciło 

Opole i Kędzierzyn-Koźle. 

27 grudnia wpłynęła z RIO pozytywna opinia o akceptacji projektu budżetu na 2017 rok, 

projektu wieloletniej prognozy finansowej i możliwości sfinansowania deficytu określonego 

w projekcie uchwały budżetowej. 

Były życzenia, m.in. z Gminy Biała Piska, ZSP z Pokrzywnicy, Reńskiej Wsi, Warsztatów 

Terapii Zajęciowej. 

Na obrady sesji przybyła radna- Ewelina Barteczko- godz. 14:10. Obecnych 13 radnych. 

Ad. 4 Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przekazał, kolejno głos przewodniczącym 

Komisji Stałych Rady Gminy Reńska Wieś w celu przedstawienia informacji z działalności 

Komisji w okresie od 1 do 29 grudnia 2016r. 

Przewodniczący Komisji Społeczno- Oświatowej- J. Greinert: Komisja Społeczno- 

Oświatowa miała posiedzenie 13 grudnia. Zapoznaliśmy się z Gminnym Programem 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Narkomanii na 2017 rok. 

Restrukturyzacja placówek oświatowych w gminie, gdzie byli przedstawiciele szkoły w 

Komornie oraz podsumowanie całorocznej pracy Komisji. 
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Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel otworzył dyskusję nad sprawozdaniami. 

Radny- K. Pogodzik: W sprawie umowy z Radiem Park. Czy jest napisane w tej umowie, 

że tylko stanowisko Wójta oni prezentują. Jak się do nich dostać? 

Wójt- M. Wojciechowski: Nie ma żadnych problemów Proszę się do nich zgłosić z 

tematem, na który chce pan zabrać głos i myślę, że nie będzie problemu. 

Radny- K. Pogodzik: Można się powołać na gminę, że w ramach czasu, który poświęcają 

gminie można zabrać także głos. 

Wójt- M. Wojciechowski: Pewnie tak. 

Ad. 5 Głosowanie nad projektami uchwał 

Projekt uchwały nr XXVI/144/16 w sprawie zmiany w budżecie gminy na rok 2016 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przekazał głos Skarbnik Gminy- R. Słociak, która 

omówiła projekt w/w uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał projekt uchwały po czym zarządził 

głosowanie. Do głosowania przystąpiło 13 radnych. W głosowaniu radni jednogłośnie 

opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (13 głosów „za”). 

Projekt uchwały nr XXVI/145/16 w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

Gminy Reńska Wieś 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał projekt w/w uchwały po czym zarządził 

głosowanie. Do głosowania przystąpiło 13 radnych. W głosowaniu radni opowiedzieli się za 

przyjęciem uchwały (12 głosów „za”), od głosu wstrzymał się radny- J. Domin. 

Projekt uchwały nr XXVI/146/16 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Reńska 

Wieś na 2017 rok 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał projekt w/w uchwały po czym zarządził 

głosowanie. Do głosowania przystąpiło 13 radnych. W głosowaniu radni jednogłośnie 

opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (13 głosów „za”). 

Projekt uchwały nr XXVI/147/16 uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2017 rok dla Gminy Reńska Wieś 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał projekt w/w uchwały po czym zarządził 

głosowanie. Do głosowania przystąpiło 13 radnych. W głosowaniu radni jednogłośnie 

opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (13 głosów „za”). 

Projekt uchwały nr XXVI/148/16 w sprawie zmiany uchwały Nr XIV/85/15 Rady 

Gminy Reńska Wieś w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z 
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budżetu Gminy Reńska Wieś dla szkół niepublicznych posiadających uprawnienia 

szkół publicznych oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania 

Na obrady sesji przybył Radny- Jan Tomanek- godz. 14:20. Obecnych 14 radnych. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- K. Pogodzik odczytał projekt w/w uchwały, po czym 

zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 radnych. W głosowaniu radni 

jednogłośnie opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (14 głosów „za”). 

Projekt uchwały nr XXVI/149/16 w sprawie zapewnienia wspólnej obsługi 

administracyjnej, finansowo-księgowej i organizacyjnej dla szkół i przedszkoli, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Reńska Wieś, 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- J. Majnusz odczytał projekt w/w uchwały po czym 

zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 radnych. W głosowaniu radni 

jednogłośnie opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (14 głosów „za”). 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Reńska Wieś 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- K. Pogodzik odczytał projekt w/w uchwały, po czym 

otworzył dyskusję. 

Radny- J. Domin: Czego ta uchwała dotyczy? W uchwale nie ma jaki to jest obręb. 

Wójt- M. Wojciechowski: Jedna działka. 

Radny- J. Domin: Ale gdzie? 

Wójt- M. Wojciechowski: W Radziejowie. 

Radny- J. Domin: Taka sama jest w Długomiłowicach. Nikt nie napisał w tej uchwale, że 

to jest w Radziejowie.  

Wójt- M. Wojciechowski: Jest numer planu podany. 

Radny- J. Domin: W uchwale powinna być podana lokalizacja, bynajmniej na mapce. 

Wójt- M. Wojciechowski: Plan, który jest przytoczony nie zawiera planu Długomiłowic, w 

związku z tym, na tym planie. 

Radny- J. Domin: Nie mam mapki z planu przytoczonego. Gdyby była cała mapa dana. 

Wójt- M. Wojciechowski: Nie da się całej mapy dać. 

Radny- J. Domin: To bynajmniej zrobię to w tekście. Druga sprawa w uchwale 

podstawowej nie doczytałem się, że Radziejów ma opłatę planistyczną. Czy to jest prawda. 

Ma, czy nie ma. Czy z tych działek ludzie muszą płacić na rzecz Urzędu Gminy?  

Wójt- M. Wojciechowski: Tak. Jest w treści uchwały. Ustalaliśmy, chyba 20%. 

Radny- J. Domin: W projekcie dla Długomiłowic i Reńskiej Wsi było to wpisane, nie 

doczytałem się ,być może trzeba by spojrzeć, czy to jest. 
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Wójt- M. Wojciechowski: Na pewno to jest. Jest obowiązek uchwalenia opłaty 

planistycznej, gdyby taka opłata nie była ustalona Wojewoda by zakwestionował tę 

uchwałę. Kiedyś można było ustalić zero, teraz już nie.  

Radny- J. Domin: W 2015 już nie. 

Wójt- M. Wojciechowski: Już w 2013 też nie, dlatego na pewno jest ta opłata. 

Radny- J. Domin: Ustawa była nowelizowana w 2015 roku. Po to pytam. Sprawdźcie to 

państwo, bo inaczej to całe to uzasadnienie ekonomiczne jest na nic. Jeżeli tej opłaty nie ma 

to dlaczego uzasadniacie wykonanie planu opłatą planistyczną skoro jej w uchwale nie ma. 

Wójt- M. Wojciechowski: Jest na pewno. Jak była podejmowana uchwała w 2013 roku na 

pewno nie można było uchwalić bez opłaty planistycznej. Obowiązkowo już była. 

Radny- J. Domin: Czy jest opinia zespołu urbanistów?  

Wójt- M. Wojciechowski: Jest. 

Radny- J. Domin: Chciałbym ją widzieć, bo w ustawie o drogach jest napisane, że linia 

zabudowy w stosunku do dróg gminnych powinna wynosić 6 metrów, państwo żeście 

oznaczyli 4 metry. 

Wójt- M. Wojciechowski: Może była istniejąca 4 metry i kontynuujemy. 

Radny- J. Domin: Ale nie napisała, że istniejąca, ustalił, zwymiarował na rysunku4 metry. 

Jest to niezgodnie z ustawą. Chciałbym widzieć tę opinię urbanistów, co oni na to. 

Wójt- M. Wojciechowski: Jest opinia, na pewno.  

Radny- J. Domin: Nie jest przytoczona. Państwo piszecie o uzgodnieniach w uzasadnieniu, 

nie doczytałem się tam, że jest opinia Zespołu Urbanistów. Kto to był? 

Wójt- M. Wojciechowski: To były 3 osoby. 

Radny- J. Domin: Proszę zrobić 10 minut przerwy i proszę mi tę opinię przynieść. My 

działamy wbrew prawu. Jak ja mogę coś uchwalić, co nie ma uzasadnienia. 

Wójt- M. Wojciechowski: O tym, czy działamy zgodnie z prawem, czy nie, to nie pan 

decyduje tylko Wojewoda kontrolując te uchwały. Jeżeli Wojewoda stwierdzi, że jest 

wszystko w porządku to na nic pana opinia w tej sprawie.  

Radny- J. Domin: To tak nie jest. Ostatnio, jak żeśmy przyjmowali dla Radziejowa to ja się 

kontaktowałem i żeście mnie źle poinformowali. Bo poinformowaliście mnie, że to idzie do 

wydziału organizacyjnego Urzędu Wojewódzkiego, a tak nie było. Pojechałem skierowali 

mnie do Wydziału Infrastruktury i tam dopiero wyjaśniono wszystko i były poprawki, o 

których już nikt nie mówił wtenczas. My to uchwalamy, a potem nas już nikt nie informuje 

jakie poprawki są. Wychodzi na to, że my uchwalając popełniamy błędy. Państwo dopiero 

po nas korygujecie i jeszcze raz to wysyłacie. 
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Wójt- M. Wojciechowski: Błędy drobne, typu przecinki, itd. to się zdarzają wszędzie to nie 

tylko w takich uchwałach. 

Radny- J. Domin: Nie chodziło wtenczas o przecinki. 

Wójt- M. Wojciechowski: Widocznie był to błędy tego typu, że można było skorygować. 

Radny- J. Domin: To były błędy, które dotyczyły również przepisów ustawowych, a 

zostały zaniżone przez uchwałę rady, czego nie wolno robić. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- K. Pogodzik poddał pod głosowanie wniosek o przerwę 

w obradach. Do Głosowania przystąpiło 14 radnych. W głosowaniu radni opowiedzieli się 

za ogłoszeniem przerwy (8 głosów „za”). 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- K. Pogodzik zarządził 10-cio minutową przerwę w 

obradach. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- K. Pogodzik wznowił obrady sesji, po czym oddał głos 

Kierownik Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska w U.G.- Urszuli Szczypinskiej. 

Kierownik Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska w U.G.- U. Szczypinska dostarczyła 

protokół z posiedzenia głównej komisji urbanistycznej do wglądu. 

Kierownik Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska w U.G.- U. Szczypinska: W skład 

komisji urbanistycznej w związku ze zmianą ustawy o zagospodarowaniu przestrzennym 

nie muszą wchodzić, ludzie, którzy mają rekomendacje izby. Tak było kiedyś, ale teraz już 

tak nie jest. Ale i tak mają, bo pani Urszula Jhan, posiada pan Janusz Kaczmarczyk, też. 

Radny- J. Domin: Musi mieć trzech.  

Kierownik Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska w U.G.- U. Szczypinska: Nie jest 

napisane, trzech. 

Radny- J. Domin: Ustawa, art. 8. 

Wójt- M. Wojciechowski: Komisja musi liczyć, co najmniej 3 osoby. 

Radny- J. Domin: Nie, trzech musi być uprawnionych. Komisja może liczyć więcej. 

Trzech ma być uprawnionych. 

Kierownik Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska w U.G.- U. Szczypinska: Nie ma 

uprawnionych dzisiaj, bo się zawód uwolnił. 

Radny- J. Domin: Rozpadła się Izba Urbanistów i przydzielili ją do Izby Architektów. Bo 

tam to się rozpadło, ale jest nadal mówione o trzech.  

Kierownik Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska w U.G.- U. Szczypinska: Przedtem 

była mowa, że połowa członków komisji urbanistycznej powinna posiadać uprawnienia, a w 

tej chwili nie ma czegoś takiego. Mogę iść po ustawę, bo nie mam jej przy sobie. Kwestia 

uchwały, treści uchwały, to jest zmiana do planu, który obowiązuje. 
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Radny- J. Domin: Też powinna być opinia urbanistów. 

Kierownik Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska w U.G.- U. Szczypinska: To jest 

opinia.  

Radny- J. Domin: To jest protokół z posiedzenia. 

Kierownik Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska w U.G.- U. Szczypinska: Protokół 

z posiedzenia zawierający opinię. 

Radny- J. Domin: Zawiera opinię to proszę bardzo, ale trzech urbanistów. 

Kierownik Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska w U.G.- U. Szczypinska: Nie 

trzech urbanistów bo dzisiaj nie musi być do komisji urbanista. 

Radny- J. Domin: Do pełnej komisji, może być nawet dziesięć osób, ale z tych dziesięciu, 

trzech musi być z uprawnieniami. 

Kierownik Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska w U.G.- U. Szczypinska: Nie ,tak 

nie jest. Przyniosę ustawę. To jest zmiana, tutaj nie ma opłaty planistycznej wpisanej, 

ponieważ to jest tylko zmiana, uchwały która była z 2013 roku i ona tylko się zmienia. 

Radny- J. Domin: Czy w tej podstawowej była opłata planistyczna? 

Kierownik Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska w U.G.- U. Szczypinska: Tak. To 

jest wiatrakowa, duża uchwała. 

Radny- J. Domin: W wiatrakowej nie doczytałem się opłaty planistycznej. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel: Odłożymy tę uchwałę aby rozstrzygnąć 

wszystkie wątpliwości. Przejdziemy do następnej. 

Projekt uchwały nr XXVI/150/16 w sprawie dalszego wydzierżawienia działek 

stanowiących własność Gminy Reńska Wieś 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- J. Majnusz odczytał projekt w/w uchwały po czym 

zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 radnych. W głosowaniu radni 

opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (13 głosów „za”), przeciw głosował radny- J. 

Domin. 

Projekt uchwały nr XXVI/151/16 w sprawie zmiany uchwały nr XVIII/110/16 Rady 

Gminy Reńska Wieś z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie określenia czasu bezpłatnego 

nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości stawki opłat za korzystanie z 

wychowania przedszkolnego w publicznych  przedszkolach prowadzonych przez 

Gminę Reńska Wieś. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał projekt w/w uchwały po czym zarządził 

głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 radnych. W głosowaniu radni jednogłośnie 

opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (14 głosów „za”). 
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Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zarządził 5-minutową przerwę w obradach. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przekazał głos Kierownik Ref. Budownictwa i 

Ochrony Środowiska w U.G.- U. Szczypinskiej. 

Kierownik Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska w U.G.- U. Szczypinska: W 

uchwale z 2013 roku w paragrafie 15 jest mowa o opłatach. W punkcie pierwszym jest 25% 

dla terenów oznaczonych: MN/U; MW; MN; P; i 15% dla terenów: RU; RM; EW;  i 1% dla 

terenów drogi, itd. 

Radny- J. Domin: Mogę dostać kserokopię protokołu z posiedzenia.  

Kierownik Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska w U.G.- U. Szczypinska: 

Oczywiście. Art. 8 ustawy mówi jak się powołuje Komisję i tyle. Kiedyś była mowa, że ma 

być połowa członków  z uprawnieniami z rekomendacją Izby i mieliśmy takich ludzi, nie 

była mowa o urbanistach tylko, albo z wykształceniem urbanistycznym, albo 

architektonicznym, myśmy mieli praktycznie 3 członków. W tej chwili nie ma mowy ani, o 

liczbie tylko, że ma mieć jakieś doświadczenie i tyle.  

Projekt uchwały nr XXVI/152/16 w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Reńska Wieś 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- K. Pogodzik zarządził głosowanie. Do głosowania 

przystąpiło 14 radnych. W głosowaniu radni opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (13 

głosów „za”), od głosu wstrzymał się radny- M. Damboń. 

Ad. 6 Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przeszedł do realizacji kolejnego punktu 

porządku obrad, w związku z czym przekazał głos Skarbnik Gminy- R. Słociak, która 

odczytała uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu  z dnia 

9 grudnia 2016 r.:  

- nr 400/2016 w sprawie opinii o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Gminy 

Reńska Wieś na 2017 r., 

- nr 405/2016 w sprawie opinii o przedłożonym projekcie uchwały o wieloletniej prognozie 

finansowej Gminy Reńska Wieś na lata 2017-2020, 

- nr 401/2016 w sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu budżetu określonego w 

projekcie uchwały budżetowej Gminy Reńska Wieś na 2017 r.. 

Radny- K. Pogodzik: Czy istnieje teoretyczna możliwość zmiany budżetu? 

Skarbnik Gminy- R. Słociak: Istnieje zawsze taka możliwość. 

Radny- K. Pogodzik: To co było powiedziane na wspólnym posiedzeniu komisji, że jeśli 

proponuje się wpisanie czegoś do budżetu trzeba wskazać skąd się weźmie. 

Skarbnik Gminy- R. Słociak: Z czegoś trzeba zmniejszyć, żeby nie zwiększać deficytu. 



10 

 

Rada nie może zwiększyć deficytu. 

Radny- K. Pogodzik: Chciałbym zaproponować Panie Przewodniczący, bo mam to co 

ostatnio. Jeśli można jeszcze teoretycznie. Chciałbym złożyć do pana Wójta wniosek o 

wprowadzenie zmian do projektu budżetu Gminy Reńska Wieś na 2017 rok. Proponuję 

wprowadzić do budżetu następujące zadania: remont boiska sportowego w Większycach 

obok ulicy Raciborskiej. Podział tego remontu na dwa etapy, po 250.000 zł na każdy rok, na 

2017 250.000 zł oraz 250.000 zł na 2018. Dokończenie remontu świetlicy wiejskiej w 

Większycach ul. Kozielska, gdyż tam remont jest nieskończony, jest to świetlica bez 

ogrzewania oraz bez sanitariatów. Oraz przystosowanie części budynku z tej świetlicy na 

potrzeby przedszkola. Kwota 30.000 zł. Wykonanie projektu modernizacji boiska 

sportowego w Mechnicy, to co pan radny Greinert wspomniał ostatnio. Boisko leży przy 

drodze, drużyna się rozwija, ma osiągniecia. Kwota 10.000 zł. Wykonanie projektu na 

modernizację boiska sportowego w Pokrzywnicy 10.000 zł. To boisko też wymaga remont 

jest widoczne, koło drogi. Remont pokrycia dachu dworku znajdującego się na terenie parku 

w Komornie, 200.000 zł, w celu zapobieżenia dalszej dewastacji. Doprowadzenie do 

używalności boiska w Poborszowie oraz wyznaczenie osoby odpowiedzialnej na ten obiekt 

w celu zapobieżenia dalszej dewastacji. Powiedzmy 5.000 zł. Wykonanie dokumentacji na 

budowę drogi rowerowej Reńska Wieś- Koźle. Nie znam kwoty ile, to może kosztować, 

mniej więcej 15.000 zł. Wzdłuż drogi wojewódzkiej z Reńskiej Wsi do Koźla, droga 

rowerowa obok chodnika, Równoległa droga z Większyc do Koźla, obok ulicy Kozielskiej, 

Wójt- M. Wojciechowski: Kwota. 

Radny- K. Pogodzik: Nie wiem, ile dokumentacja może kosztować, pan się lepiej 

orientuje. 

Wójt- M. Wojciechowski: Wniosek musi być konkretny. 

Radny- K. Pogodzik: 15.000 zł, na jedną dokumentację, 15.000 zł na drugą. W celu 

pozyskania środków, proponuję zmniejszyć o 50.000 zł kwotę na promocję gminy, 

zmniejszyć o 70.000 zł kwotę na przeciwdziałanie alkoholizmowi. 

 Skarbnik Gminy- R. Słociak: Nie można tego zrobić. Są dochody i te dochody muszą być 

zaplanowane w wydatkach, bo to już jest w programie. 

Radny- K. Pogodzik: Wykreślić zadanie budowa ścieżki pieszo-rowerowej na zamkniętej 

linii kolejowej, 729.912 zł. Zmniejszyć o 240.000 zł środki na oświetlenie placów i ulic, w 

jaki sposób można to zrobić to nie będziemy teraz dyskutować, ale można to zrobić. 

Skarbnik Gminy- R. Słociak: Mamy umowy, nie możemy po prostu. To są umowy 

podpisane na oświetlenie. 
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Radny- K. Pogodzik: Wykreślić zadanie, przebudowa boiska szkolnego w Większycach, 

429.000 zł. Dlaczego chodzi o to boisko. 429.000 zł to są dwa zadania tak samo brzmiące. 

Przebudowa boiska w Pokrzywnicy, tam 460.000 zł i to powinno zostać, za te pieniądze 

można zrobić fajny obiekt. W Większycach w tej kwocie 429.000 zł jest również budowa, 

przebudowa czy remont ul. Szkolnej. 

Wójt- M. Wojciechowski: Nie, to nie jest w tej kwocie. Dokumentacja na ul. Szkolną 

jeszcze nie jest skończona, to jest tylko boisko. Jest to tylko boisko to mój błąd był. Czy te 

kwoty się pokrywają? 

Radny- K. Pogodzik: Nie, nie pokrywają się. 

Wójt- M. Wojciechowski: Rekomenduję państwu odrzucenie tego wniosku, gdyż on jest 

kompletnie nieprzygotowany.  

Radny- J. Domin: Mam pytanie do pani Skarbnik. W ustawie o finansach publicznych 

mówi się, że do wieloletniej prognozy finansowej przyjmuje się objaśnienia przyjętych 

wartości. My nie mamy wyjaśnienia przyjętych tych wartości, ani nakładów 

inwestycyjnych, nic, skąd się to bierze. 

Skarbnik Gminy- R. Słociak: Objaśnienia przyjętych wartości nie jest określone, 

praktycznie, co. Mają państwo informacje na temat. 

Radny- J. Domin: Mamy część rachunkową, którą opiniują wszyscy, która i tak jest 

niezgodna z projektem uchwały. Projekt nie zgadza się, bo wydatki majątkowe się nie 

zgadzają, deficyt budżetowy kwota się nie zgadza. 

Wójt- M. Wojciechowski: Jak by się nie zgadzało to RIO by to zakwestionowało. 

Radny- J. Domin: To przeczytajmy, deficyt w wysokości 1.563.000zł, a pani mówi ciągle o 

1.500.000 zł. 

Skarbnik Gminy- R. Słociak: Rozumie pan, że do projektu budżetu było 1.500.000.  

Radny- J. Domin: To zaopiniowali, tego co dzisiaj mamy uchwalić, już nie zaopiniowali. 

Skarbnik Gminy- R. Słociak: Nie będą opiniować każdej zmiany uchwały. 

Rozmawialiśmy, na komisji było wyjaśnienie, dajemy te dwie drogi, które w tej chwili nie 

zostały zakończone. 

Radny- J. Domin: Na komisji uważam, żeśmy byli oszukani. Dzisiaj Wójt prostuje to co 

powiedziałem, że ta wartość tego boiska w Pokrzywnicy to jest tylko boisko, a nie droga 

jeszcze, a pan przysięgał, że tam jest również droga. Wprowadził pan ludzi w błąd. 

Wójt- M. Wojciechowski: Nie przysięgałem, ale powiedziałem, tak. 

Radny- J. Domin: My tak łatwo rzucamy pieniędzmi. Ja dochodzę do jednego wniosku, że 

ta uchwała budżetowa to jest jedno wielkie kłamstwo, największe wciągu roku i za miesiąc 
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go będziemy poprawiać. 

Wójt- M. Wojciechowski: Za miesiąc będziemy poprawiać.  

Skarbnik Gminy- R. Słociak: Zawsze poprawiamy i będziemy poprawiać. To jest 

niemożliwe, żeby nie zrobić uchwały budżetowej, która się nie zmienia przez cały rok, nie 

jest możliwe. 

Radny- J. Domin: Dochodzą zadania inwestycyjne, nowe. Wprowadzacie tylnymi 

drzwiami, nowe zadania, które już są przygotowane. Jak tak można robić. Tu się o wielu 

rzeczach nie mówi. 

Skarbnik Gminy- R. Słociak: Te dwa zadania, o których mówiliśmy, przebudowa ul. 

Zamkowej, Łąkowej i kanalizacja było wyjaśnione na komisji, nie wykonane w tym roku i 

przechodzą. Pan mówi, że nie było w ogóle rozmowy na ten temat. 

Radny- J. Domin: Nie chodzi  to. Na ten temat rozmawialiśmy.  

Wójt- M. Wojciechowski: To jest jedyna zmiana. 

Radny- J. Domin: Dlaczego się prawie o 100.000 zł zwiększył deficyt? 

Skarbnik Gminy- R. Słociak: Nie o 100.000 zł, tylko o 89.000 zł. 

Radny- J. Domin: Skoro te środki zostały przeniesione to deficytu nie ma. To są tzw. wolne 

środki. 

Skarbnik Gminy- R. Słociak: Zwiększyła się nadwyżka. Jeżeli zwiększam wydatki 

majątkowe więc automatycznie zwiększa się deficyt. To jest matematyczne po prostu. To co 

nie zostało wykonane przechodzi do nadwyżki. 

Wójt- M. Wojciechowski: To co nie zostało wykonane w tym roku przechodzi do 

nadwyżki. 

Radny- J. Domin: Rozumiem. Za jedno jestem pani wdzięczny, za szczerość. To co pani 

powiedziała na tej komisji, jak potrzebujecie pieniądze to musicie je znaleźć. To było 

szczere. Bo my nie jesteśmy w stanie znaleźć. To co pan gada te kwoty to są z sufitu 

przyjęte, a co się stanie jak braknie. Te zadania są nieprzygotowane. Większość tych zadań 

jest nieprzygotowanych, to są strzelone kwoty. W wydatkach na zadania inwestycyjne 

powinna się pani powołać na kosztorys inwestorski, jest tyle, zbiorcze zestawienie kosztów, 

jest tyle, tyle potrzebuję pieniędzy, a to się nic nie zgadza. Mamy to nieprzemyślane. Nie 

mamy uregulowanego obiektu do oświaty bo jest reforma, co będzie, a przy dwóch szkołach 

ładujemy dwa boiska za 900.000 zł. A co się stanie jak trzeba będzie szkołę w Pokrzywnicy 

zamknąć? 

Radna- I. Mainka: Boisko będzie dla młodzieży z wioski. 

Radny- J. Domin: Zróbmy trawiaste nie ładujmy tyle pieniędzy, jak mamy braki w czymś 
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innym. My dla bezpieczeństwa mieszkańców nie mamy chodników porobionych, a wy 

sobie robicie koncert życzeń. Bo tak ten budżet można nazwać, to jest koncert życzeń. Co 

się stanie jak na ścieżce rowerowej braknie pieniędzy? Państwo zaniżyli ten projekt prawie 

o milion złotych, albo dwa miliony, sami. 

Wójt- M. Wojciechowski: Przyjęliśmy 75% wartości kosztorysowej. 

Radny- J. Domin: Na jakiej podstawie pan to przyjął? 

Wójt- M. Wojciechowski: To nie ja, to wszystkie zadania w subregionie. 

Radny- J. Domin: Nie ma czegoś takiego. Po to została wydana ustawa o kosztorysach 

inwestorskich, które są sporządzane na bazie przepisów ustawy, a pan to wszystko kreśli. 

Kwota z sufitu i teraz sobie radźcie. Tak każdy może planować. Będzie tak jak będzie z 

boiskiem w Długomiłowicach. Brakło 50.000 zł, to było dużo pieniędzy na te 200.000 zł, 

brakło 25% i bach z budżetu. A co się będziemy martwić, to nie nasze. Tak nie wolno robić. 

Myśmy to powinni do tej wieloletniej prognozy rozpisane, a jak nie to tak długo ćwiczcie to 

kosztorysy inwestorskie, aż będą prawidłowe. Bo co się później dzieje. Będzie się działo tak 

jak ze stadionem w Reńskiej Wsi. 

Wójt- M. Wojciechowski: Żaden kosztorys inwestorski nie może być prawidłowy. Koszty 

prawdziwe są dopiero po przetargu. Obojętnie jak by pan nie sporządzał kosztorysu 

inwestorskiego nie trafi pan w koszty przetargowe. 

Radny- J. Domin: O 20% nie będę płakał. To co państwo robicie obcinając te koszty, to 

produkujecie buble. Będzie tak jak ze stadionem w Reńskiej Wsi. Po dwóch latach mamy 

rdzę i trzeba połowę rozebrać. Ja mówię tylko o tym tam, a o wielu innych rzeczach, które 

tam jest to nawet Komisja Rewizyjna nie mówi. Tam za 2 lata będzie remont, bo obcinamy 

koszty, bo pan Wójt skreślił wartość. Wykonawcy nie są głupi, oni gdzieś te pieniądze 

znajdą, jakimś kosztem. To co trzeba zrobić to tego się nie robi. Wydaje się pieniądze na 

lewo, na prawo. Tam gdzie nie mamy zapewnionego bezpieczeństwa to nie dajemy ani 

grosza.  

Wójt- M. Wojciechowski: Pan wie jak się przetarg organizuje. Ogłasza się przetarg i 

oferenci składają oferty. Wójt nie ma możliwości decydowania na jaką kwotę oni złożą. 

Radny- J. Domin: Ale się je ocenia. 

Wójt- M. Wojciechowski: Jak je pan oceni? 

Radny- J. Domin: Pan ma ocenić też jakość oferowanych usług. A tego się nie robi. A 

potem mamy buble i dalej remontujemy, dalej dokładamy pieniądze.  

Wójt- M. Wojciechowski: Niedawno pan mówił, że nic nie remontujemy tylko 

inwestujemy, teraz pan mówi, że remontuje. 
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Radny- J. Domin: Niech pan nie gada. Bo pan nas wprowadza w błąd. Co remontujemy, 

drobne remonty tu są. Popatrzcie oświetlenie ścieżki za szkołą na dół. Przecież to jest teren 

zamknięty i my praktycznie oświetlamy fuchę, bo  ktoś zrobił chodnik z pojedynczym 

stopniem co jest zabronione. Teren szkolny jest ogrodzony więc nie ma tam przejścia. 

Zrobiliśmy z gminnych pieniędzy chodnik, niech jest bo tam jest jeszcze boisko, ale po co 

to w nocy oświetlać skoro to jest tylko dla dzieci. Tam już dzieci w nocy nie chodzą. 

Wójt- M. Wojciechowski: To nie jest dla dzieci. 

Radny- J. Domin: Może być skrótu, ale jest teren zamknięty, ale że nie jest zamknięty to 

jest błąd. 

Wójt- M. Wojciechowski: Która szkoła ma teren zamknięty, niech pan poda przykład. 

Jeden przykład szkoły, na trenie gminy, gdzie zamykamy. 

Radny- J. Domin: Właśnie ma mieć. Nie mamy, ale jakby ktoś uciekł, a auto go rozjechało 

to by pan odpowiadał. Że my nie mamy przy szkole w Długomiłowicach przy szkole, gdzie 

postawić auto, a samochody stoją pod wejściem głównym to nie ma grosza, tak długo, aż 

kogoś rozjada. 

Wójt- M. Wojciechowski: Przy szkole w Długomiłowicach jest parking. 

Radny- J. Domin: Ale ile tam się zmieści aut. To jest wszystko za małe. 

Wójt- M. Wojciechowski: Tam się zmieszczą, tylko nauczyciele nie stają na parkingu, 

tylko jadą pod szkołę. 

Radny- J. Domin: Cofają miedzy tymi małymi dziećmi. On go nie będzie widział i go 

przejedzie. 

Wójt- M. Wojciechowski: Parking jest. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia wniosku 

radnego- K. Pogodzika. W głosowaniu radni opowiedzieli się za odrzuceniem wniosku, 7 

radnych głosowało „przeciw”, 2 radnych głosowało „za”- J. Domin, K. Pogodzik, 5 radnych 

wstrzymał się od głosu: E. Barteczko, U. Friedla, M. Damboń, P. Kubica, B. Wiśniewska. 

Projekt uchwały nr XXVI/153/16 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Reńska Wieś 

na rok 2017 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przekazał głos Skarbnik Gminy- R. Słociak, która 

odczytała projekt w/w uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 

14 radnych. W głosowaniu radni opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (11 głosów „za”), 

przeciw głosowało 3 radnych: J. Domin, K. Pogodzik, B. Wiśniewska. 

Projekt uchwały nr XXVI/154/16 w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy 
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finansowej 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał projekt w/w uchwały po czym zarządził 

głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 radnych. W głosowaniu radni opowiedzieli się za 

przyjęciem uchwały (11 głosów „za”), przeciw głosowało 3 radnych: J. Domin, K. 

Pogodzik, B. Wiśniewska. 

Ad. 7 Protokół z XXV sesji Rady Gminy Reńska Wieś w drodze zarządzonego głosowania 

zostały przyjęty przez radnych (13 głosów „za”), od głosu wstrzymał się 1 radny- J. Domin. 

Ad. 8 Zapytania i interpelacje. 

Radna- B. Wiśniewska: Na ostatnim posiedzeniu wspólnym komisji pan Wójt wspominał, 

o kontroli konserwatora zabytków w dworku w Komornie, czy jest jakiś odzew ze strony 

konserwatora, jak to wygląda. 

Wójt- M. Wojciechowski: Jest protokół z kontroli, natomiast nie ma zaleceń. Konserwator 

przesłał protokół z tego co był. 

Radna- B. Wiśniewska: Jak to wygląda? 

Wójt- M. Wojciechowski: Napisał, że dach jest nieszczelny, rynny przeciekają, że szyb 

brakuje. Napisał uwagi. 

Radny- J. Domin: Prawda jest taka, że nikt tam z gminy nie. Państwo byliście 

powiadomieni o kontroli i nikt się nie pojawił. Pan był sam. Ja jestem w kontakcie. 

Wójt- M. Wojciechowski: Pan nawet do dyrektora szkoły nie zagadnął, nie pojawił się. 

Radny- J. Domin: Nikt się nie pojawił. On tę dokumentację zrobił sam. Był z tego 

niezadowolony.  

Wójt- M. Wojciechowski: Jak można przyjść na obiekt nie wchodząc do szefa jednostki.  

Radny- J. Domin:  Ktoś mu otworzył. On ma zdjęcia zrobione z wewnątrz. Ktoś go tam 

wpuścił. Ja te zdjęcia przeglądałem.  

Z-ca Wójta- J. Domek: Pani Dyrektor nie wpuszczała go. 

Radny- J. Domin:  To jak tam wszedł. 

Wójt- M. Wojciechowski: Może było otwarte. 

Radny- J. Domin: Jak może taki obiekt być otwarty, gdzie jest ogólny dostęp. Wiemy, że 

do góry po schodach wejść nie idzie. 

Z-ca Wójta- J. Domek: Wielokrotnie młodzież otwiera. Wielokrotnie konserwatorzy 

zamykają. Szyby są rozbijane, za miast szyb konserwatorzy założyli paździerz. Trudno, 

żeby cały czas szklić i młodzież wybija. To jest to, obiekt położony  jest, gdzie jest 

położony, w związku z tym narażony jest na tego typu działania. 29 miała być osoba 

wyznaczona z powiatu, i ktoś z Opola. Natomiast okazuje się, że powiat pomylił się w 
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datach, okazało się, że było 9. Później się dowiedziałem i poprosiłem panią dyrektor, że  

jeżeli ktoś będzie i ktoś przyjdzie po klucz to proszę poinformować urząd, podjedziemy. Nie 

było, później dowiadujemy się po czasie, kiedy przyszło pismo, że ktoś tam był. Pytam 

panią dyrektor, czy ktoś wydawał klucze, nie. Widocznie sami chodzili po obiekcie. Nawet 

gdyby było otwarte to uważam, że powinni przyjść do pani dyrektor zgłosić, że my w takiej 

sprawie będziemy w Komornie. 

Radny- J. Domin: Oni twierdzą, że powiadomili urząd.  

Radna- B. Wiśniewska: Urząd nie był powiadomiony o terminie kontroli. Przecież ma 

obowiązek konserwator poinformować. 

Radny- J. Domin: Był, powiadomił i twierdza, że urząd się nie pojawił. Oni nie byli 

umówieni z panią Dyrektor. Był powiadomiony urząd i nikt nie poszedł. 

Z-ca Wójta- J. Domek: Jeżeli ktoś jest na obiekcie, w tym wypadku zarządza pani 

Dyrektor Komorna, w związku z tym, wypadało żeby się zgłosić przynajmniej u pani 

dyrektor, że my jesteśmy w takiej, a takiej sprawie. 

Radna- B. Wiśniewska: Czy pani dyrektor dostała zawiadomienie o kontroli? 

Z-ca Wójta- J. Domek: Nawet gdyby nie dostała. Informację miała od nas z urzędu gminy. 

Wójt- M. Wojciechowski: Informację miała, że będzie kontrola. Jak pan sobie wyobraża, 

że my mamy o siódmej godzinie stanąć w Komornie i czekać, aż przyjdzie konserwator. 

Radny- J. Domin: Tam był czas wyznaczony. 

Wójt- M. Wojciechowski: Nie było wyznaczonego czasu. Był tylko dzień podany.   

Z-ca Wójta- J. Domek: Sądzę, że przyzwoitym było zgłosić się do kierownika szkoły i 

poinformować, że w jakim celu tu jestem. Sądzę że ten pan, popełnił nietakt, bo jeżeli jest 

na obiekcie obcym zgłasza się do osoby uprawnionej do prowadzenia. 

Wójt- M. Wojciechowski: Informuję, państwa, że kazałem ogłosić przetarg na sprzedaż 

tego obiektu. 

Radna- B. Wiśniewska: Nie warto by było zaczekać? 

Wójt- M. Wojciechowski: Przetarg będzie trwał ponad 2 miesiące, musi wisieć, ten czas 

jest wystarczający.  

Radna- B. Wiśniewska: Wiem, że pan napisał pismo, czyli jakaś odpowiedź byłaby dobrze 

widziana, żeby się ustosunkować. 

Wójt- M. Wojciechowski: Procedura przetargowa trwa ponad 2 miesiące. 

Radny- J. Domin: Mnie się to wszystko kupy nie trzyma. Raz występujecie do ministra, 

żeby to była szkoła, raz sprzedajecie internat, raz Rada uchwala, że mamy się do końca 

lutego wstrzymać,  nie ogłaszać, pan się śpieszy. Pan nie honoruje Rady, podjęta została 
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uchwała, że do końca stycznia się z tym nie ruszamy. 

Wójt- M. Wojciechowski: Tak, i nie będzie do końca stycznia sprzedane. 

Radny- J. Domin: Nie miał być nawet ogłoszony przetarg. 

Wójt- M. Wojciechowski: Nie było tak powiedziane. Żeby się wstrzymać ze sprzedażą do 

końca stycznia było powiedziane, i do końca stycznia nie będzie sprzedaży. 

Sołtys Sołectwa Łężce- J. Plesch: Czy coś wiadomo odnośnie kanalizacji? 

Wójt- M. Wojciechowski: Wiadomo tyle, że jesteśmy na liście rankingowej na 10 miejscu. 

Teraz jeszcze będzie weryfikacja merytoryczna i myślę, że przejdziemy ją i jak tylko 

zostanie to zrobione będzie podpisana umowa z Urzędem Wojewódzkim i wtedy możemy 

ogłaszać przetarg. 

Radny- K. Pogodzik: Czy jest w planie zagospodarowania przestrzennego zapisane, czy 

jest możliwość budowania studni przydomowych dla potrzeb gospodarstw domowych? 

Wójt- M. Wojciechowski: Nie powiem, czy taki zapis jest. Myślę, że chyba nie. W Studnie 

przydomową wierconą na własne potrzeby to są odrębne przepisy to nie musi być w planie 

zagospodarowania przestrzennego. 

Radny- K. Pogodzik: W ustawie jest napisane jeśli teren nie posiada planu, wtedy 

wystarczy zgłoszenie w urzędzie gminy, ale jeśli teren posiada plan zagospodarowania 

przestrzennego powinna być taka studnia wpisana w plan bo jeśli nie ma wpisów w plan na 

tym terenie studni nie można budować. 

Wójt- M. Wojciechowski: Nie odpowiem panu. Zapisy do planu to jest książka. Teraz nie 

odpowiem. Wydaje mi się, że tam gdzie jest wodociąg powinno się korzystać z wodociągu, 

tam gdzie jest kanalizacja sanitarna, powinno się korzystać z kanalizacji sanitarnej. Wiem, 

że jest kanalizacja sanitarna to nie wolno wydawać pozwoleń na budowę przydomowych 

oczyszczalni, ani szamb jest obowiązek przyłączenia się do kanalizacji. 

Radna- B. Wiśniewska: A zanim powstanie kanalizacja? 

Wójt- M. Wojciechowski: Za nim powstanie wolno, mimo tego, że jest planowana. 

Radny- K. Pogodzik: Jest oferta, konkurs na realizację z usług zakresu publicznych, 

pieniądze na sport. Co to znaczy, że podmiot składający ofertę posiada wkład własny 

finansowy? 

Wójt- M. Wojciechowski: Z reguły kluby deklarują. Nic nowego to nie jest. 

Z-ca Wójta- J. Domek: Jest wkład własny, każdy klub deklaruje ile wkładu własnego tam 

przewiduje.  

Wójt- M. Wojciechowski: My przydzielając pieniądze na funkcjonowanie, na sport 

kierujemy się tymi kosztami, które klub musi ponieść, żeby egzystować, czyli opłaty za 
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sędziów, ubezpieczenia, te które są potrzebne. Jeżeli kluby chcą zawodnikom płacić, 

zatrudniać trenerów i inne rzeczy to muszą mieć jakiś wkład własny. Albo go wykazują 

albo, nie, ale przeważnie coś tam wykazują. 

Sołtys Sołectwa Naczysławki- J. Czajka: Czy z dietami od sołtysów będzie coś od 

nowego roku?  

Wójt- M. Wojciechowski: Myślę na następnej sesji już do tego dojdziemy. 

Radna- B. Wiśniewska: Dożynki w drugi weekend września. 

Wójt- M. Wojciechowski: Zawsze pierwsza niedziela września. Mamy ustalone od lat, 

pierwsza niedziela. 

Radny- J. Greinert: Chciałem się odnieść do tego pisma Radnego- Pogodzika. O ile 

Większyce nie chcą mieć boiska przy szkole  bo jest niepotrzebne to robić im to boisko przy 

tej ulicy głównej. 

Wójt- M. Wojciechowski: Chcą, państwo przegłosowali budżet i jest to w budżecie. 

Radny- J. Grinert: Ale można to zmienić. Budżet można zawsze zmienić. 

Radny- K. Pogodzik: Ten wniosek był spowodowany wprowadzeniem mnie w błąd przez 

pana Wójta. Było powiedziane, że w tej kwocie jest budowa drogi i boiska. W tej kwocie 

byłoby byle jakie boisko i byle jaka droga, dlatego chciałem to wykreślić. Skoro jest cała 

kwota na boisko to w tym układzie starczy i będzie porządne boisko. Bo jeśli to ma być i 

droga i boisko to będzie to w tej samej jakości co świetlica. Bez sanitariatów i bez 

ogrzewania. 

Wójt- M. Wojciechowski: Niech pan nie opowiada, ze nie ma tam sanitariatu, bo jest na 

parterze sanitariat. Nie widzę potrzeby żeby i na piętrze był sanitariat w takim obiekcie. 

Radny- K. Pogodzik: Robiło się remont za 500.000 zł. Nie ma ogrzewania. 

Wójt- M. Wojciechowski: Jest ogrzewanie elektryczne. 

Radny- K. Pogodzik: W tej części, która była robiona na korytarzu nie ma ogrzewania 

żadnego. Grzejniki był postawione elektryczne bo je ktoś doniósł. To jest nieskończony 

obiekt. Ulica Szkolna kiedyś była robiona, teraz się rozleciała, dlaczego, bo też była tanio 

zrobiona. 

Ad. 9 Zakończenia obrad XXVI sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Gminy– 

Krystian Flegel. 

Obrady sesji zakończono o godz. 15
40

. 

 

Protokołowała: Aleksandra Kapuścińska 

 


